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Sēde sasaukta 2023.gada 15.novembrī plkst.9 

Sēde atklāta 2023.gada 15.novembrī plkst.9 

 

Sēdi vada komitejas priekšsēdētājs Raitis Ābelnieks 

 

Sēdē piedalās 9 komitejas locekļi: 

komitejas priekšsēdētājs Raitis Ābelnieks, deputāts Jānis Dūmiņš, deputāts Juris Krievs, 

deputāte Solveiga Lineja, deputāts Vilnis Gailums, deputāts Jānis Kalniņš, deputāts 

Rihards Melgailis, deputāte Inita Nagņibeda, deputāts Mārtiņš Cimermanis 

 

Sēdē piedalās: 

domes priekšsēdētājs Aivars Okmanis, datorsistēmu un datortīklu administratore Krista 

Sondore, Juridiskās nodaļas vadītāja Evita Grigorjeva, juriste Agnese Strazdiņa, Izglītības, 

kultūras, sporta un sabiedrības labklājības departamenta vadītāja Aija Spriņķe, Kultūras nodaļas 

vadītāja Elīna Māla, Sporta un veselības nodaļas vadītāja Līga Rimševica, Izglītības nodaļas 

speciāliste vispārējās izglītības jomā Līga Kirilko, Administratīvā departamenta vadītāja Līga 

Kausiniece, Uzņēmējdarbības un mārketinga departamenta vadītāja Laura Ārente, sabiedrisko 

attiecību speciālisti Andra Matuļenko, Beata Logina un Artūrs Dulbe, Attīstības un 

plānošanas nodaļas vecākā projektu vadītāja Jolanta Kalinka, deputāti Laine Baha un Guntis 

Kalniņš, izglītības iestādes “Pilsrundāles vidusskola” direktore Daiga Saka, iestādes “Bauskas 

Centrālā bibliotēka” direktore Māra Kuļikauska 

 

Sēdi protokolē Administratīvās nodaļas domes sekretāre Ieva Skujeniece. 

 

Komitejas sēdes norisi ieraksta audio formātā. 

 

Sēdes darba kārtība: 

1. Par Bauskas novada pašvaldības vispārējās izglītības iestādes "Pilsrundāles vidusskola" 

attīstības plāna 2023.-2026.gadam saskaņošanu. 

2. Par Bauskas novada pašvaldības rīcības programmas "Priekšlaicīgas mācību pārtraukšanas 

prevencijas sistēma un ieviešanas plāns 2024.-2028.gadam" apstiprināšanu. 

3. Par Bauskas Centrālās bibliotēkas struktūrvienības "Mežotnes pagasta Jumpravas 

bibliotēka" likvidāciju un grozījumu nolikumā. 

4. Par Bauskas novada Svitenes un Viesturu pagasta ģerboņu izstrādi. 

5. Par projekta "Bauskas aktīvās atpūtas parka izveide" iesniegšanu. 

6. Par projekta "Bauskas Pilskalna parka teritorijas labiekārtošana" iesniegšanu. 
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Komitejas priekšsēdētājs R.Ābelnieks informē, ka izskatīšanai darba kārtībā pievienots 

papildus jautājums, lūdz balsot ar roku par 7.jautājuma iekļaušanu darba kārtībā. Visi balso 

“par”.  

 

Papildu darba kārtība: 

7. Par Bauskas novada un apvienību vizuālās identitātes apstiprināšanu. 

 

 

1.p. 

Par Bauskas novada pašvaldības vispārējās izglītības iestādes "Pilsrundāles vidusskola" 

attīstības plāna 2023.-2026.gadam saskaņošanu. 

(D.Saka, R.Ābelnieks) 

Ziņo: D.Saka. 

 Sagatavots lēmuma projekts par izglītības iestādes "Pilsrundāles vidusskola" attīstības 

plāna 2023.-2026.gadam saskaņošanu. Attīstības plāns sagatavots atbilstoši MK 

noteikumiem Nr.528, veidots saskaņā ar valstī noteiktajām izglītības attīstības 

pamatnostādnēm 2021.-2027.gadam un Bauskas novadā izvirzītajām izglītības prioritātēm.  

 R.Ābelnieks informē, ka sistēmā ievietots arī Izglītības nodaļas pozitīvs atzinums par 

attīstības plānu, aicina atbalstīt tā saskaņošanu. 

 Jautājumu nav, notiek balsošana.  

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Raitis Ābelnieks, Mārtiņš Cimermanis, Jānis Dūmiņš, 

Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, Solveiga Lineja, 

Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

Bauskas novada pašvaldības vispārējās izglītības iestādes 

"Pilsrundāles vidusskola" attīstības plāna 2023.-2026.gadam 

saskaņošanu". 

 

 

2.p. 

Par Bauskas novada pašvaldības rīcības programmas "Priekšlaicīgas mācību 

pārtraukšanas prevencijas sistēma un ieviešanas plāns 2024.-2028.gadam" apstiprināšanu. 

(L.Kirilko, R.Ābelnieks, I.Nagņibeda, J.Krievs, A.Spriņķe, J.Kalniņš) 

Ziņo: L.Kirilko. 

 Informē par projekta “PuMPuRS” būtību: 2017.gadā Izglītības kvalitātes valsts 

dienests (IKVD) pašvaldībām piedāvāja iesaistīties projektā “Atbalsts priekšlaicīgas mācību 

pārtraukšanas samazināšanai”, Bauskas novada pašvaldība iesaistījās projektā ar 4 izglītības 

iestādēm. Vēlāk šim projektam pievienojās Iecava, Vecumnieki un Pilsrundāle. Projekta 

mērķis ir pamanīt vispārizglītojošo skolu 5.-12.klašu skolēnus, kuri ir priekšlaicīgas mācību 

pārtraukšanas (PMP) riska grupā. Projekts darbojas četros virzienos – sociāli ekonomiskais 
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atbalsts, individuālais atbalsta plāns skolēnam, jaunatnes vasaras nometnes un atbalsts 

supervīzijas radošās darbnīcas pedagogiem. Projekts realizējams tikai ar tiem skolēniem, 

kuri ir klātesoši skolā. 2022.gadā izveidoja Bērnu tiesību aizsardzības grupu, kura izstrādāja 

rīcības plānu izglītības iestādēm situācijās, kad bērni ilgstoši neapmeklē izglītības iestādes. 

2023.gada aprīlī IKVD izteica priekšlikumu izveidot pašvaldību prevencijas plānus, kuri 

nodrošinātu PMP cēloņu izskatīšanu, katrai pašvaldībai tika nodrošināts individuāls 

konsultants, vadlīnijas un ieteikumi, kā tos veidot; atbilstoši šīm vadlīnijām, tika izstrādāts 

prevencijas plāns; tika izveidota arī darba grupa, kas iesaistījās plāna izveidē bāriņtiesas, 

sociālā dienesta, pašvaldības policijas, izglītības iestāžu, jaunatnes un Izglītības nodaļas 

pārstāvju sastāvā. Plāna pirmajā daļā aprakstīta esošā situācija novadā, otrā daļā – 

starpinstitucionālā sadarbība, trešā daļa veidota pēc vadlīnijām, lai startētu projekta 

nākamajā pakāpē, kas paredzēta nākamgad. Šis plāns varētu būt novada izglītības stratēģijas 

sastāvdaļa, iespējamas izmaiņas plāna trešajā daļā. Lūdz atbalstīt lēmuma projektu, termiņš 

iesniegšanai ir šī gada 30.novembris.  

 R.Ābelnieks uzteic profesionālu plāna sagatavošanu.  

 I.Nagņibeda uzslavē plāna sagatavotājus, izsakot nožēlu, ka nav izglītības stratēģijas, 

bet šis plāns varētu būt tā sastāvdaļa; izsakās par pusaudžu motivācijas MOT programmu un 

jautā, vai apzināts skolu skaits, kurās šī programma tiek realizēta un vai uzrunāti nākamie 

speciālisti, kas piedalīsies apmācībās. L.Kirilko atbild, ka plānā ietvertas 8 izglītības 

iestādes, tā jau tiek realizēta Bauskas Valsts ģimnāzijā un Iecavas pamatskolā. I.Nagņbeda 

aicina atbalstīt šādas programmas realizēšanu skolās, apmācības ir dinamiskas, dzīvei un 

darbam noderīgas; aicina šajā iniciatīvā iesaistīt vecākus. L.Kirilko piebilst, ka nākotnē 

plānota vēl ciešāka izglītības iestāžu sadarbība ar vecākiem un skolu padomēm.  

 J.Krievs jautā, kas novadā izvērtēs pretendentus, kurās skolās realizēt projektu 

“PuMPuRS”. L.Kirilko atbild, ka projektu koordinēs Izglītības nodaļa. A.Spriņķe papildina, 

ka iepriekš nav notikusi izglītības iestāžu izvērtēšana, jo projekts spēja nodrošināt dalību 

visām skolām, kas vēlējās; ierobežojumi nav plānoti.  

 J.Kalniņš izsaka pateicību par padarīto darbu, projekts ir aptverošs un uz rezultātu 

orientēts, aicina atbalstīt. 

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

  

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Raitis Ābelnieks, Mārtiņš Cimermanis, Jānis Dūmiņš, 

Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, Solveiga Lineja, 

Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

Bauskas novada pašvaldības rīcības programmas 

"Priekšlaicīgas mācību pārtraukšanas prevencijas sistēma un 

ieviešanas plāns 2024.-2028.gadam" apstiprināšanu". 

 

 

3.p. 

Par Bauskas Centrālās bibliotēkas struktūrvienības "Mežotnes pagasta Jumpravas 

bibliotēka" likvidāciju un grozījumu nolikumā. 

(M.Kuļikauska, R.Ābelnieks, R.Melgailis) 
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Ziņo: M.Kuļikauska. 

 Mežotnes pagasta teritorijā atrodas trīs bibliotēkas; Jumpravas bibliotēka ir vismazākā, 

atrodas privātās telpās; telpu īpašnieks ir uzteicis telpu lietošanu no 2024.gada 1.janvāra, 

atbilstošu telpu bibliotēkas izvietošanai Mežotnes pagastā nav, lietotāju skaits ir neliels. 

Šobrīd notiek aptauja par pakalpojumu nepieciešamību un iespēju izmantot citu bibliotēku 

pakalpojumus – līdz šim secināts, ka 4 iedzīvotāji izmanto pakalpojumu ar piegādi mājās, 

pārējie – izmantos citu bibliotēku pakalpojumus. Saņemts Latvijas Bibliotēku padomes 

atzinums par Jumpravas bibliotēkas slēgšanu.  

 R.Ābelnieks izsaka atbalstu risinājumiem, lai iedzīvotāji arī turpmāk saņemtu 

grāmatas. M.Kuļikauska papildina, ka lauku teritorijā ir viegli apzināt iedzīvotājus, kuriem 

šāds pakalpojums nepieciešams, arī Bauskā grāmatas tiek piegādātas uz mājām. 

R.Ābelnieks jautā, vai nav iecere realizēt bibliobusu pakalpojumu. M.Kuļikauska atbild, ka 

šobrīd bibliotēku tīkls ir pieejams iedzīvotājiem, bibliobusa pakalpojums ir diezgan 

konkretizēts laikā un vietā, vietējās bibliotēkas ir kā socializēšanās un kultūras centri.  

 R.Melgailis jautā, vai pastāv draudi vēl kādas bibliotēkas slēgšanai dēļ iedzīvotāju 

skaita samazināšanās. M.Kuļikauska atbild, ka lietotāju skaits visās novada bibliotēkās ir 

virs 100, kas ir pietiekams, Latvijā tās neskaitās kā mazas bibliotēkas. R.Ābelnieks 

papildina, ka uz Latvijas fona Bauskas novada bibliotēku tīkls ir pārāks un sakārtotāks, kā 

citos novados. 

 S.Lineja jautā par darbiniekiem šajā bibliotēkā. M.Kuļikauska atbild, ka bibliotēkas 

vadītāja dodas pensijā. 

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

  

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Raitis Ābelnieks, Mārtiņš Cimermanis, Jānis Dūmiņš, 

Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, Solveiga Lineja, 

Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

Bauskas Centrālās bibliotēkas struktūrvienības "Mežotnes 

pagasta Jumpravas bibliotēka" likvidāciju un grozījumu 

nolikumā". 

 

 

4.p. 

Par Bauskas novada Svitenes un Viesturu pagasta ģerboņu izstrādi. 

(L.Ārente) 

Ziņo: L.Ārente. 

 Bauskas novadu veido 20 teritorijas vienības – 18 pagasti un 2 pilsētas. Ģerboņi 

izstrādāti gandrīz visiem, izņemot Svitenes un Viesturu pagastus. Sagatavots lēmuma 

projekts par šo ģerboņu izstrādi un iesniegšanu saskaņošanai Heraldikas komisijā. 

 Jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
9 (Raitis Ābelnieks, Mārtiņš Cimermanis, Jānis Dūmiņš, 

Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, Solveiga Lineja, 
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Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

Bauskas novada Svitenes un Viesturu pagasta ģerboņu 

izstrādi". 

 

 

5.p. 

Par projekta "Bauskas aktīvās atpūtas parka izveide" iesniegšanu. 

(J.Kalinka, R.Ābelnieks, R.Melgailis, J.Krievs, I.Nagņibeda, M.Cimermanis) 

Ziņo: J.Kalinka. 

 Sagatavots lēmuma projekts par dalību ES kohēzijas politikas programmas 2021.-

2027.gadam projektu konkursā. Ieskicē programmas nosacījumus ar prezentāciju; projekta 

mērķis ir attīstīt publiskās ārtelpas pilsētu funkcionālajās teritorijās, uzlabojot dzīves vides 

kvalitāti un palielinot sabiedrības drošību; programma paredz daudz jaunu prasību un 

kritērijus, kuriem jābūt izpildāmiem, izskaidro vērtējamos kritērijus.  

Tika vērtētas divas publiskās ārtelpas - Bauskas aktīvās atpūtas parka izveide teritorijā aiz 

Bauskas peldbaseina un Bauskas Pilskalna parka teritorija. Tika uzsākti priekšizpētes darbi 

- atpūtas parka izveidei notika sabiedrības aptauja, Pilskalna parka teritorijai – tika 

organizētas tikšanās un konsultācijas ar arhitektiem un Kultūras centra darbiniekiem un  pils 

vadību. Tika izsludināts iepirkums paskaidrojuma rakstu izstrādei un uzraudzībai, kas ir 

viens no kritērijiem projektā.  

Ir mērķis izveidot aktīvo atpūtas parku Bauskā, lai uzlabotu dzīves un vides kvalitāti, 

labklājību un pakalpojumu pieejamību, veicinot veselīgu dzīvesveidu un radītu pozitīvas 

emocijas ar dizaina palīdzību, ieskicē parka teritoriju. Aptaujā tika saņemtas 945 atbildes 

par atbalstu parka izveidei; iesniegtie priekšlikumi – bērnu rotaļu laukumi dažādām vecuma 

grupām, multifunkcionālais laukums kā slidotava, pasākuma norises vieta vai strītbola 

laukums; klusā zona, strūklaka, dekoratīvie apstādījumi; velo trases; autostāvvietas. Izklāsta 

arhitektu ierosinājumus zonu izvietojumam, balsoties uz sabiedrības priekšlikumiem un 

iekļaujot arī energoefektīva apgaismojuma un videonovērošanas sistēmas, lietusūdens un 

kanalizācijas tīklu izbūvi, dekoratīvos apstādījumus. Projekta pilnai realizācijai 

nepieciešami 2 161 578 EUR, ieverot projektēšanu, autoruzraudzību, vides pieejamības 

ekspertu konsultācijas, būvuzraudzību, būvniecību; ERAF finansējums 500 000 EUR 

apmērā, pašvaldības – 1 661 578 EUR. Izklāsta ieguvumus pēc projekta realizācijas.  

 R.Ābelnieks izsaka atzinību, ka Bauskai jau sen bija nepieciešams aktīvās atpūtas 

parks.  

 R.Melgailis jautā, vai tika izskatīta iespēja projektu realizēt Iecavā. J.Kalinka atbild, ka 

projekts paredzēts reģionālo attīstības centru pilsētām, Iecava neatbilst projekta 

nosacījumiem. R.Melgailis turpina, vai minētās izmaksas ietver pilnīgi visas iespējamās 

izmaksas, arī tās, kas tiek tērētas jau šobrīd. J.Kalnika atbild, ka šajās izmaksās paredzētas 

visas iespējamas izmaksas, t.sk., būvdokumentācijas izstrāde; pašlaik par projektiem nav 

veiktas nekādas izmaksas, veikts iepirkums paskaidrojuma raksta izstrādei (projektēšanai), 

kas jau ir ietverts šajās izmaksās. R.Melgailis izsakās, vai no drošības viedokļa tomēr 

nevajadzētu šo teritoriju ierobežot ar žogu gar ielām. J.Kalinka paskaidro, ka žogs ar 
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atvērtiem vārtiem var būt, bet tas izmaksās krietni dārgāk, jau tika vērtēts. R.Ābelnieks 

iesaka, ka norobežoto funkciju var pildīt dzīvžogs. J.Kalinka papildina, ka paredzēta arī zaļā 

infrastruktūra, jāvērtē būs arhitektu ierosinājumi.  

 J.Krievs izsakās, ka Iecavas parkam noteikts ainavu parka statuss; iesaka izvērtēt bērnu 

vecuma grupu mērķauditoriju un aktīvās un klusuma zonu izvietojumu. J.Kalinka atbild, ka 

projektēšanas uzdevumā noteikts, ka arhitektam jāpiedāvā vismaz trīs varianti 

izvērtējumam. J.Krievs turpina, ka pašvaldība nosaka vecuma mērķgrupas uzdevumā. 

J.Kalinka izskaidro zonu izvietojumu un bērnu vecuma grupu sadalījumu, viss tiks vēl 

izvērtēts.  

 I.Nagņibeda izsaka atbalstu aktīvā atpūtas parka izveidei.  

 M.Cimermanis izsaka priekšlikumu projekta ietvaros izstrādāt vienotu novada 

teritorijas plānu par atpūtas iespējām visām iedzīvotāju grupām, lai saprastu visa novada 

attīstības virzību; parku ilgdzīvošanai nākotnē nepieciešams paredzēt pasākumu kopumus, 

lai pelnītu, jo parks prasīs dārgu uzturēšanu; atbalsta parka izveidi. J.Kalinka paskaidro, ka 

projekta ietvaros nav iespējams izveidot šādu plānu, jo tās nebūs attiecināmās izmaksas, bet 

priekšlikums ir atbalstāms novada ietvaros, lai apzinātu kopskatu. R.Ābelnieks atbalsta.  

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana.   

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Raitis Ābelnieks, Mārtiņš Cimermanis, Jānis Dūmiņš, 

Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, Solveiga Lineja, 

Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 
virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

projekta "Bauskas aktīvās atpūtas parka izveide" iesniegšanu". 

 

 

6.p. 

Par projekta "Bauskas Pilskalna parka teritorijas labiekārtošana" iesniegšanu. 

(J.Kalinka, R.Melgailis, R.Ābelnieks) 

Ziņo: J.Kalinka. 

 Programmas nosacījumi ir tādi paši kā iepriekšējam projektam. Šī projekta mērķis ir 

veikt Bauskas Pilskalna parka teritorijas labiekārtošanu, lai uzlabotu pakalpojumu 

pieejamību, veicinātu veselīgu dzīvesveidu, radītu pozitīvas emocijas. Prezentācijā tiek 

iezīmēta attīstāmā teritorija – no Brīvības bulvāra, ietverot ieeju parkā un parka teritoriju 

(programma neatbalsta tiltu un estrādes deju laukuma labiekārtošanu). Sabiedrības aptauja 

netika veikta, jo parka aizsargājamā dabas teritorija uzliek savus ierobežojumus 

labiekārtošanai; notika konsultācijas ar Bauskas novada kultūrvēsturiskā mantojuma 

saglabāšanas un attīstības komisiju, arhitektiem, Kultūras centra darbiniekiem un pils 

vadību. Izklāsta apkopotos priekšlikumus teritorijas sakārtošanai – atjaunotas gājēju takas, 

piekļuves iespējas centrālajā ieejā operatīvajiem dienestiem, strāvas pievades tīkla 

sakārtošana, risinājumi labierīcībām, celiņu un piebraucamo ceļu labiekārtošana, atpūtas 

zona ar skata laukumiem, apgaismojums, strāvas pieslēguma vietas tirdzniecības 

vajadzībām pasākumu laikā, apzaļumošanas risinājumi, vērtīgo koku sakopšana, lietusūdens 

novadīšanas sistēmas risinājums, dzeramā ūdens brīvkrāna uzstādīšana. Priekšlikumi 
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iekļauti projektēšanas uzdevumā. Projekta kopējās plānotās izmaksas ir līdz 1 668 599 

EUR, ERAF finansējums 500 000 EUR, pašvaldības – 1 168 599 EUR. Iekļautas 

projektēšanas, autoruzraudzības, vides pieejamības ekspertu konsultācijas, būvuzraudzības, 

būvniecības izmaksas, būs jāizvērtē piedāvātie risinājumi. Izklāsta ieguvumus kultūrtelpas 

sakārtošanai.  

 R.Melgailis izsakās par izmaksām, salīdzinot abus projektus – šis projekts ir lētāks, bet 

projektēšanas izmaksas ir lielākas attiecībā pret kopējām izmaksām. J.Kalinka paskaidro, ka 

projektēšanas izmaksas rēķina pēc teritorijas platības, vakar tika atvērts iepirkums un 

izmaksas būs zemākas; šajā projektā platība ir lielāka. R.Ābelnieks papildina, ka 

sarežģītākā daļa būs ūdens un kanalizācijas sistēmas projektēšana, kas ir lielā attālumā no 

pilsētas tīkla; jautā, cik pretendenti bija pieteikušies šiem projektiem. J.Kalinka atbild, ka 

šim projektam 4, atpūtas parkam – 2, precīzas izmaksas šobrīd vēl nav zināmas.  

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Raitis Ābelnieks, Mārtiņš Cimermanis, Jānis Dūmiņš, 

Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, Solveiga Lineja, 

Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

projekta "Bauskas Pilskalna parka teritorijas labiekārtošana" 

iesniegšanu". 

 

 

7.p. 

Par Bauskas novada un apvienību vizuālās identitātes apstiprināšanu. 

(L.Ārente, I.Nagņibeda, R.Ābelnieks, J.Kalniņš, J.Krievs, R.Melgailis, J.Dūmiņš, 

M.Cimermanis, S.Lineja) 

Ziņo: L.Ārente. 

 Pēc administratīvi teritoriālās reformas nepieciešams nostiprināt un apstiprināt vizuālo 

identitāti, kas raisījusi daudzas diskusijas. Vietējās kopienas radītās vērtības tiek saglabātas 

un nostiprinātas ar šo lēmumu, piedāvājot līdzvērtīgu un vienlīdzīgu pieeju visām 

kopienām, apstiprinot vizuālās identitātes, kas radītas pirms teritoriālās reformas. 

Vecumnieku apvienībā līdz šīm tādas nebija, tiek pielāgota Vecumnieku novada vizuālā 

identitāte. Lokālās identitātes tiek izmantotas pašvaldības komunikācijā sociālo mediju 

kontos. Tiek strādāts pie saistošajiem noteikumiem, kas noteiks, kā tiks izmantoti logotipi 

un ģerboņi. Iecavas pilsētai un pagastam jau ir apstiprināta grafiskā identitāte 2022.gadā. 

Lai nodrošinātu vienotu Bauskas novada pozicionējumu un instrumentu turpmākai 

attīstībai, gada garumā veikts darbs vizuālās identitātes izstrādei, balstīts profesionāļu 

vērtējumā. Sadarbībā ar SIA “Ozols IR” izstrādāti trīs logotipu varianti, kuri tika nodoti 

iedzīvotāju balsojumam mobilajā lietotnē. Visvairāk balsu saņēma logotips ar saukli 

“Bauskas novads. Labi būt mājās”. Sagatavots lēmuma projekts par Bauskas novada 

vizuālās identitātes ar saukli “Labi būt mājās”, Bauskas apvienības vizuālās identitātes 

“Bauska, kur satiekas”, Rundāles apvienības teritorijas vizuālās identitātes ar Rundāles 
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vārtu lauvu un Vecumnieku apvienības teritorijas vizuālās identitātes ar stilizētu lilijas 

atainojumu apstiprināšanu. 

 I.Nagņibeda izsakās par darba grupas ieguldīto darbu novada vizuālās identitātes 

veidošanā; uzsver, ka ir palikuši “sadalīti” neatkarīgi no kompromisa variantiem apvienību 

teritoriju identitātēs, vai kopīgā identitāte visus vienos, grūti spriest. Saistošie noteikumi 

varētu viest kādu skaidrību; vai cilvēki neapjuks šajā dažādībā. R.Ābelnieks norāda, ka 

dažādība vērojama arī novada pagastos attiecībā uz ģerboņiem, šī identitāte dažādību 

paplašina, bažas nerada. L.Ārente papildina, ka vienlaikus dažādība un vietējās kopienas 

cienīšana pārmaiņu procesā ir nozīmīga; vērtību kopums ir jāsaglabā, bet jāatrod arī 

kopīgais ceļš, kur no vienlīdzīgām starta pozīcijām attīstāmies tālāk; mūsu visu uzdevums ir 

stāsta iedzīvināšana sabiedrībā. I.Nagņibeda turpina par pieredzi par iestāžu apvienošanas 

procesu; pārmaiņas ir nepieciešamas, bet kādās situācijās apzināsimies kopīgo identitāti un 

kādās – apvienības teritorijas identitāti; jūtas atbildīga par šī lēmuma pieņemšanu, uzsver, 

ka daudzi Bauskas iedzīvotāji vēlējās saglabāt iepriekšējo vizuālo identitāti, saprot, ka 

nepieciešama kopīga identitāte, bet grūti spriest, vai tā ko mainīs novada iedzīvotāju 

saliedēšanā. L.Ārente atbild, ka šis nav īstermiņa jautājums, pārmaiņu process notiek vēl 

joprojām, ir svarīgi vienoties par kopīgu pozīciju no katra paša personīgās pozīcijas; tiks 

izstrādāti saistošie noteikumi, kuros noteiks Bauskas novada un lokālās identitātes 

pielietojumu; izklāsta par lokālajai kopienai svarīgajiem pasākumiem sociālajos tīklos. 

 J.Kalniņš izsakās par piederību savam pagastam, kurā virzienā sajust piederību – ar 

Bausku vai novadu kopumā. L.Ārente izsakās, ka cieņa tiek izrādīta jau radītām vērtībām.  

 No sēdes plkst.10:32 aiziet I.Nagņibeda. 

 J.Krievs atsaucas uz I.Nagņibedas sacīto – šis ir kompromisa variants, kurā neviens 

nav noraidīts – ir palikušas iepriekšējās identitātes, jaunā identitāte ir tikai viena – Bauskas 

novada; nav pamata būt noraidošiem; lēmums jāpieņem tikai par Bauskas novada jauno 

vizuālo identitāti, pārējās identitātes tiek nostiprinātas; tikai ar laiku sapratīs, vai tiek 

pieņemta jaunā novada identitāte, izsaka atbalstu lēmuma projektam.  

 R.Melgailis izsakās par ieguvumiem, norādot, ka iepriekšējie novadi zaudējuši savus 

novada ģerboņus, lemtspēju par savu teritoriju; Bauskas pilsētas identitāte paliek 

iepriekšējā, kā pieņemsim jauno identitāti, tas atkarīgs no mums pašiem; nav izjusts 

identitātes pielietojuma efekts, aicina virzīties uz jauno identitāti, nosakot to kā vienojošo.  

R.Ābelnieks papildina, ka šis jautājums ir sen skatīts, kompromisa variants ir panākts; 

iepriekšējā Bauskas novada identitāte pielāgota Bauskas pilsētas identitātei, to var izmantot 

atsevišķos gadījumos pēc nepieciešamības, lēmuma projekts virzāms tā atbalstīšanai. 

 J.Dūmiņš izsaka pateicību iesaistītajiem par paveikto darbu, izsaka atbalstu, norādot, 

ka ar iepriekšējo Bauskas novada logo varēja turpināt strādāt, bet bija nepieciešams krietni 

ātrāk domāt par jaunu vienotu identitāti; ir bažas par atsevišķu logo pielietojumu, saistošie 

noteikumi noteikti noteiks to izmantošanas iespējas; uzticas profesionāļu viedoklim. 

 M.Cimermanis izsakās par federālu četru novadu apvienību, nav izdevies atrast 

kopīgo, tas prasīs laiku; vēlēšanās tas var atsaukties uz to, ka iedzīvotāji balsos par 

“savējiem”, jo nebūs vienojošais; jāaizstāv un jādarbojas kopīgās identitātes virzienā.  

 S.Lineja piebilst, ka noteikti jāvirzās uz kopīgo, sabiedrībā pastāv uzskats, kāpēc 

vispār kopīgais ir vajadzīgs; jāiegulda darbs sabiedrības sapratnes veidošanai par virzību uz 

kopīgu identitāti, jārada izpratne par tās nepieciešamību. 

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
7 (Raitis Ābelnieks, Jānis Dūmiņš, Vilnis Gailums, Jānis 

Kalniņš, Juris Krievs, Solveiga Lineja, Rihards Melgailis) 

"pret" -  nav 
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"atturas" -  1 (Mārtiņš Cimermanis) 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

Bauskas novada un apvienību vizuālās identitātes 

apstiprināšanu". 

 

 

 

Sēdi beidz 2023.gada 15.novembrī plkst.10:45. 

 

 

Komitejas priekšsēdētājs    Raitis Ābelnieks 

 

 

     

Sēdes protokolētāja     Ieva Skujeniece 


